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Аператыўна, праўдзіва, трапна.
Тое, што цікава для 
берасцейскай моладзі. 

Мы адкрыты для  
усіх меркаванняў.

narodny.org
афіцыйны сайт 

партыі 

абароны  

народных  

інтарэсаў

Шмат хто з берасцейскай моладзі чуў пра дзедзіч, і нават трымаў у руках 
аднайменны бюлетэнь, але пытанняў пра дзейнасць гэтай моладзевай 
арганізацыі вельмі шмат.

І вось, нарэшце, дзедзічы вырашылі распавесці пра 
сябе і запрасіць усіх ахвотных і зацікаўленых у госці 
на гарбату і расповед у малюнках (фотаздымках) пра 
ўсё, што было і яшчэ будзе зроблена.

Агенцтва рэгіянальнага развіцця «Дзедзіч» існуе 
ўжо 16 год, і дзень адчыненных дзвярэй ладзіцца 
ўсяго толькі другі раз – і гэты дзень дакладна не 
павінен прайсці міма вас, актыўных і  неабыякавых 
маладых берасцейцаў!

Прыходзьце 28 лістапада на офіс Дзедзіча, і мы 
адкажам на ўсе вашыя пытанні – сціплыя і не.

У межах дня адчыненых дзвярэй адбудзецца:
- прэзентацыя дзейнасці па тэматычных блоках 

(беларуская культура, грамадская дзейнайсць, праек-
ты «НАША МОВА», «ЁСЦЬ РАЗМОВА», «О, Балонь», 
кампанія ЗА ВЕЛА-БРЭСТ),

- презентацыя фота і відэа звязаных з дзейнасцю 
Дзедзіча,

- адказы на пытанні,
- запіс у сябры і валанцёры «Дзедзіча»,
- падарункі і прызы за лепшыя пытанні,
- і самае цудоўнае - выступ беларускага гурта 

RAHIS.
Сябры «Дзедзіча» распавядуць пра тое, чым 

займаецца арганізацыя ў апошнія гады і, канешне, пра 
планы на будучыню – пра тое, дзе менавіта вы можаце 
прыняць удзел (ці нават арганізаваць): культурныя 
імпрэзы, сацыяльныя, грамадскія, экалагічныя 
акцыі, міжнародныя моладзевыя абмены і нават 
журналістыка.

Словам, цікавай працы хопіць усім!
Сустрэча адбудзецца 28 лістапада,
у 17-00 ў офісе «Дзедзіча» 
па адрасе:
вул. Маякоўскага 46/1.

dzedzich.org

Брестская областная организация 
Партии БНФ 

приглашает вступать в ряды
ПАРТИИ БНФ!

Ты сможешь:
- Получить квалифицированную правовую

помощьвсложныхжизненныхситуациях;
-Пройтикурсыполитическогоигражданско-

гообразованиявБеларусиизаграницей;
-Установитьконтактыснашимипартнерами

встранахЕвропы;
-Найтиновыхтоварищей,единомышленни-

ков,спользойдлясебяидляобществапрово-
дитьдосуг.

СТАНЬ ЧЛЕНОМ ПАРТИИ БНФ, 
чтобы искренне говорить своим 
детям и внукам: “Я сделал всё, что-
бы ваша жизнь была счастливой”!

Как стать членом Партии БНФ?
Звоните: (029) 660-57-41, 222- 58 -22.



камуналка

продолжают поступать жалобы 
от жителей Бреста на состояние 
детских площадок. 

К сожалению, по городу таких проблем немало, в 
некоторых местах детские площадки демонтировали, 
и при этом жители наоборот отстаивали их, где-то это 
получилось, где-то наоборот жильцы просят поскорее 
убрать аварийные объекты с их территории...

В данном письме наш читатель рассказывает о 
проблеме во дворе по пр. Машерова:

Зовут меня Дмитрий. Я являюсь собственником 
квартиры в доме № 59/1 по проспекту Машерова. 
Общее количество квартир в доме – 15. Дом обслу-
живается управляющей компанией «Берестье». У 
нас общая дворовая территория с соседним домом 
по улице МОПРа № 6/2 (100 квартир, управляется 
товариществом собственников) и домом № 6/1 (60 
квартир, обслуживается в ЖЭС).

Ни одна из названных домовых служб не соглаша-
ется принять на себя ответственность за обустройство 
дворовой территории и детской площадки, в резуль-
тате чего на сегодняшний день и уже на протяжении 
многих лет в центре города можно обнаружить 
картину, больше похожую на послевоенную разруху, 
чем на современный европейский город. (смотрите 
прикрепленные фото)

Более того, древняя сломанная детская горка уже 
не единожды была причиной полученных детьми 
травм. До сих пор обходилось без тяжелых увечий, 
но стоит ли ждать явно неизбежной трагедии!?

Прямо перед окнами домов, расположены гаражи, 
откровенно демонстрирующие аварийное состоя-

ние, в которых в советский период парковались, в 
основном, как и положено, ветераны и инвалиды. Но 
сегодня они больше похожи на уродливый атавизмом 
нелепой советской застройки.

Тем более, в настоящее время в гаражах паркуются 
молодые люди, которых ни коим образом нельзя от-
нести ни в одну, ни в другую категорию льготников, а 
уродливые постройки отнимают большую часть жиз-
ненного пространства у сотен жильцов 175 квартир.

Стоит так же упомянуть про отвратительное со-

стояние асфальтового покрытия проезжей части 
во дворе, а так же полное отсутствие парковочных 
месть для жильцов наших домов, что вынуждает 
многих оставлять пастись своих железных коней 
прямо газоне.

Таким образом, я и большинство из жильцов 
3-х домов нашего двора, призываем вас принять 
посильное участие в решении насущной проблемы, 
посредством публикации обличающей статьи в 
вашем издании.

Жители Жалуются
на состояние детской площадки

Белорусам придется платить за 
необоснованные обращения к 
чиновникам. Эта норма предусмо-
трена изменениями в Закон «Об 
обращениях граждан и юридиче-
ских лиц», которые начнут дей-
ствовать с 23 января 2016 года. 

На днях Совмин утвердил и порядок расчета 
расходов по рассмотрению «жалоб», сообщает право-
вой интернет-портал pravo.by.

Изменения в законе дают право государственным 
органам и иным организациям, индивидуальным 
предпринимателям обращаться в суд для взыскания 
с заявителей расходов, понесенных в связи с рас-
смотрением: систематических (три и более раза в 
течение года) необоснованных обращений в одну 
и ту же организацию, к одному и тому же индиви-
дуальному предпринимателю от одного и того же 
заявителя; обращений, которые содержат заведомо 
ложные сведения.

Поэтому теперь «профессиональным» жалобщи-
кам придется либо смириться с тем, что их обращения 
больше рассматривать не будут, либо после третьей 
попытки раскошеливаться.

Суммы, похоже, будут немаленькие. В соот-
ветствующем постановлении Совмина от 5 ноября 
2015 года № 922 сказано, что рассчитывать такие 
расходы будут суммированием трат на рассмотрение 
обращения. Естественно, эти траты должны быть при-
знаны необходимыми для рассмотрения «жалобы» 
по существу. Кроме того, расходы нужно подтвердить 
документально.

В список затрат могут войти: суммы, подлежащие 
выплате экспертам и другим специалистам, при-
влекаемым к рассмотрению обращений; почтовые 
расходы; расходы, связанные с выездом на место 
рассмотрения обращения и другие расходы. Ис-
ключение составляет лишь оплата рабочего времени 
работников, рассматривающих обращения.

TUT.BY

«Профессиональные» Жалобщики
будут платить за необоснованные обращения к чиновникам



нашы актывiсты

пра тое чым займаюцца дзедзічы ў 
вольны ад вучобы і працы час і каму 
і навошта гэта можа быць патрэбна. 

АРР «Дзедзіч» быў заснаваны ў лістападзе 1999 
года студэнтамі БрДУ. Па сённяшні дзень галоўная 

задача арганізацыі застаецца нязменнай - спрыяць 
развіццю беларускай мовы і культуры. Але гэта мэта 
не адзіная. Сярод іншых - падтымліваць грамадзян-
скую актыўнасць моладзі, захоўваць гістарычную 
спадчыну, пашыраць міжнародныя кантакты моладзі.

За 16 год працы Дзедзіч сабраў шмат актыўных 
маладзёнаў, якія рэалізоўвалі свае ідэі і прасоўвалі 
дзейнасць арганізацыі па розных напрамках.

Склаўся даволі значны культурны сектар, 
інфармацыйны, экалагічны, напрамак звязаны з 
моладзевымі абменамі, і праца з валанцёрамі. Акрамя 
таго, нельга выкрэсліць з дзейнасці і ўдзел дзедзічаў 
у палітычным жыцці краіны.

Сёння Дзедзіч абнавіўся - па-першае, новы офіс на 
Маякоўскага 46/1, чароўная сядзіба, пабудаваная «за 
польскім часам». Па-другое новы сайт і новы фармат 
падачы навінаў. Па-трэцяе, і самае важнае, новыя 
сябры, што значыць і новыя ідэі, і новыя праекты.

Далучайся! З намі ты можаш:
• АДПАЧЫЦЬ:
- праводзіць вольны час цікава і з карысцю для 

сябе і грамадства;

- стаць лідэрам, карыстацца павагай сярод сваіх 
равеснікаў;

- знайсці новых сяброў і выдатна адпачыць.
• УДАСКАНАЛІЦЬ СЯБЕ:
- атрымаць дадатковую адукацыю на трэнінгах і 

стажыроўках у Беларусі і за мяжой;
- атрымаць навыкі карыстання кампутарам і 

відэатэхнікай;
- навучыцца фармуляваць свае думкі;
- атрымліваць свежую інфармацыю аб падзеях 

ў краіне;
- паспрабаваць сябе ў ролі журналіста, дызайнера, 

арганізатара.

• ЗРАБІЦЬ СВЕТ ЛЕПШЫМ:
- далучыцца да руху за беларускае Адраджэнне;
- апублікаваць свае творчыя і навуковыя працы: 

вершы, эсэ, вынікі даследаванняў;
- рэалізаваць самыя смелыя ідэі;
- уплываць на лёс краіны.

ЗНАйСЦІ ДЗЕДЗІЧ У СЕЦІВЕ НЕ СКЛАДАНА:
1. Сайт: dzedzich.org;
2. Twitter: twitter.com/dzedzich
3.Facebook: www.facebook.com/dzedzich.org/
4. Укантакце: vk.com/dzedzich_berascie

dzedzich.org

Хто такi «ДзеДзiч»?

У бліжэйшых выпусках нашага 
бюлетэня мы будзем знаёміць 
чытачоў з дзейнасцю агенцтва 
рэгіянальнага развіцця «дзедзіч». 
Магчыма, адзін з накірункаў нашай 
працы будзе цікавым менавіта вам.

ЁСЦЬ РАЗМОВА
ЁСЦЬ РАЗМОВА – праект АРР “Дзедзіч”, 

у рамках якога берасцейцаў чакаюць сустрэчы з 
цікавымі людзьмі і займальныя лекцыі. Гэтыя бя-
сплатныя мерапрыемствы накіраваны на развіццё 
інтэлектуальных зносін у Берасці, на фарміраванне 
ў публікі больш аб’ектыўных поглядаў на гісторыю, 
культуру, эканоміку Беларусі і павышэнне ўзроўню 
грамадзянскай актыўнасці.

ЁСЦЬ РАЗМОВА – самы малады праект «Дзедзіча». 
Але ён ужо сабраў даволі вялікую аўдыторыю. Ад-

былося восем сустрэч з вядомымі гасцямі: Алесь 
Таболіч, Сяргей Чалы, Віктар Марціновіч, Раман 
Свечнікаў і з іншымі.

Распавядае Алена, кіраўнік і каардынатар праекту:
– Як узнікла ідэя праекту?
– Калі мы думалі, што можна было б цікавага 

зрабіць, мы заўважылі, што ў Берасці вельмі рэдка 
ладзяцца якія-небудзь сустрэчы, лекцыі з вядомымі 
беларусамі. Першая такая сустрэча адбылася з 
Ромам Свечнікавым, папулярным зараз у байнеце 
падарожнікам і блогерам, і Барысам Нікалайчыкам, 
былым рэдактарам 34mag.net. Быў аншлаг і стала 
зразумела, што распачатую справу трэба працягваць.

– Чаму ты займаешся гэтым праектам?
– Па-першае, сам працэсс камунікацыі з людзьмі, 

дамаўляцца, запрашаць гасцей, знаёміцца. Гэта 
заўжды цікава – сустракаць новых людзей, тым больш 
вядомых, пра якіх раней чытаў навіны у нэце. А па-

другое, я ведаю, што раблю 
карысную справу. Праз гэтыя 
сустрэчы берасцейцы могуць 
даведацца пра нешта новае і 
сучаснае ў афлайн фармаце, 
пашырыць свой кругагляд. 
Мы не Менск, і публічныя 
сустрэчы, лекцыі, на жаль, 
ладзяцца ў нас даволі рэдка.

–  Як ія  складанасці  ў 
кіраванні праектам?

– Самае складанае – вы-
значыцца з датай, бо людзі 

ўсе занятыя. Цяжка рэкламу рабіць, аднак, калі тэма 
і чалавек цікавыя, людзі прыйдуць і без моцнай 
рэкламнай кампаніі. Пры жаданні – усё магчыма.

– А што самае прыемнае?
– Шмат чаго. Даволі файна бывае потым 

паразмаўляць з госцем у нефармальных абставінах, 
камусьці горад паказаць, распавесці пра Берасце. 
Хаця на гэта не заўсёды хапае часу. Таму мы былі б 
рады новым валанцёрам, якія маглі б дапамагаць у 
такой прыемнай справе.

Суполка праекта у ВК: vk.com/joscrazmova.
dzedzich.org

DZEDZiCH-TODAY 
праекты «дзедзіча»,  у якіх вы можаце паўдзельнічаць ужо сёння!
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іНФаРМаЦЫЙНа-аНалітЫЧНЫ БЮлЕтЭНЬ
ЮБІЛЕЙКА

• Заснавальнік – Суполка “Усход-2” гарадской арганізацыі Партыі БНФ
• Распаўсюджваецца бясплатна на правах унутранага карыстання
• Падпісана ў друк 15.11.2015 года ў 14-00
• Папера афсетная, 0,5 ул.-друк. аркуша, фармат А4. Гарнітура Helios.
• Надрукавана на памнажальнай тэхніцы сябраў рэдакцыі. 
• Наклад: 299 асобнікаў.

• Рэдакцыя можа не падзяляць меркаванні аўтараў і друкаваць артыкулы для далейшай палемікі
• Галоўны рэдактар: Таццяна ГЕНДЗЕЛЬ
• Рэдакцыйная калегія: Наста ПАПЯЛОЎСКАЯ, Кірыл КАТОВІЧ, Ульяна ВЕНЦЭЛЬ.
• Кантактны тэлефон: (029) 222-58-22, (029) 660-57-41.  
• E-mail: jubilejka@tut.by

Палітыка

О фальсификациях при подсчете 
голосов на конкретных участках 
сообщают члены избирательных 
комиссий и наблюдатели. по их 
мнению, результат александра 
лукашенко был завышен, а других 
кандидатов — занижен.

ЭКСПЕРИМЕНТ С НЕДОСТАЧЕй 
БюЛЛЕТЕНЕй

Необычный эксперимент с целью выявить 
фальсификации на выборах провел наблюдатель 
избирательного участка №?60 Московского района 
Бреста Денис Турченяк. В день досрочного голосо-
вания член движения «За свободу» бросил в урну 
для голосования пустой лист бумаги, а бюллетень 
забрал с собой. Его примеру последовали еще три 
избирателя, зарегистрированные на этом участке. 
Таким образом, в урну для досрочного голосования 
упали четыре листа бумаги.

В день голосования Денис Турченяк обратил 
внимание на урну досрочного голосования и заме-
тил, что «контуры и форма пластилина, на котором 
имеется оттиск печати, отличаются от того, какими 
они были в день его голосования». Во время под-
счета голосов он узнал от председателя комиссии, 
что на этом избирательном участке в досрочном 
голосовании приняло участие 365 человек, которым 
было выдано 365 бюллетеней. Недостача четырех из 
них выявлена не была.

В связи с этим наблюдатель подал заявление 
прокурору Бреста по факту подделки документов 
на выборах президента (копия заявления имеется 
в редакции).

«В урне досрочного голосования не оказалось ли-
стов бумаги, которые были брошены вместо бюлле-
теней мной и остальными гражданами, что является 
свидетельством несанкционированного доступа к со-
держимому урны. Листы бумаги были изъяты из урны 
неустановленным лицом и заменены на фальшивые 
бюллетени», — предполагает Турченяк.

О РЕЗУЛЬТАТАх УЧАСТНИКИ КОМИССИй 
ДОЛжНЫ БЫЛИ СООБщАТЬ ШЕПОТОМ

В редакцию TUT.BY обратился один из членов 
избирательной комиссии №?12 города Кобрина. 
Он попросил сохранить анонимность, поскольку 
работает на госслужбе и боится потерять свое место.

Пятеро из членов комиссии, по его словам, были 
твердо настроены не допустить фальсификаций и 
договорились друг с другом внимательно считать 
голоса Короткевич. Они были впечатлены популяр-
ностью женщины-кандидата у пенсионеров во время 
надомного голосования, результаты которого удалось 
подсчитать точно. Рядом с фамилией Короткевич 
поставили галку 17% избирателей.

Проследить за общими результатами голосования 
на участке оказалось сложнее. Никто не проверял, 
как идет подсчет голосов. В папку бюллетеней за 
Лукашенко, утверждает читатель, при желании можно 
было свободно положить бюллетени в пользу других 
кандидатов. Также собеседника смутило, что секре-
тарь и председатель комиссии попросили других 
участников сообщать об итогах подсчета бюллетеней 
шепотом. Секретарь записывала цифры в протоколе 
карандашом.

После того как руководство комиссии сообщило 

о результатах выборов в исполком, подсчет голосов 
начался снова. Занимались этим исключительно 
секретарь и председатель, других участников ко-
миссии к столу уже не подпускали. Затем попросили 
их подписать оформленный протокол. В ответ на 
просьбу участников комиссии предоставить записи о 
предыдущих подсчетах секретарь сказала, что такие 
данные им предоставлены не будут. Разрешалось 
не подписывать протокол или подписывать с возра-
жениями, однако все участники в итоге согласились 
с заявленными после согласования с исполкомом 
результатами. Объяснили свой шаг тем, что работают 
на госслужбе.

Участники комиссии, которые изначально выступа-
ли за честный подсчет голосов, сообщают о существен-
ных расхождениях с официальными результатами на 
участке. Во-первых, была завышена явка. «На каждом 
листе, где было заявлено по 15-20 человек, по 2-3 
человека не появились на участке, то есть около 20% 
избирателей не пришло. При этом официально явка 
на участке была заявлена в районе 90%».

По словам собеседника, из почти двух тысяч 
человек по спискам на участке (1973) количество 
голосов за Короткевич было занижено на 140, коли-
чество бюллетеней против всех занижено на 20-30, 
количество бюллетеней за Лукашенко завышено 
приблизительно на 300-350 голосов. «Эти данные 
не решают общую картину, все равно победил бы по 
участку Лукашенко, но процент Короткевич занижен 
в итоге с 22 до 10%», — заявил в интервью TUT.BY 
участник комиссии в Кобрине.

TUT.BY

рассказывают члены комиссий и наблюдатели

о нарушенияХ на выбораХ


